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haDe ~ou 6UH lioiH(f
A: How long ;mi! '/91:1IiviRg here now,Andrew?
B: Over ten years. We came when Sally got a job at the new hospital.

fY oe kHOIOH

A: I've l3eeA IlAe'lJiAg her for a long Hrne, but I never realized that she once worked at the hospital.

B: Well, she didn't like it much. Thats why she changed to the university.
has 6eeH IOOJ'kiH(f

A: She ~ there since Jack and I came here.
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Tvoreni

have/has been ...ing
Záporaotázkajako u pred-
prítomnéhocasu(lekce7)

I've been reading. Sue has beenworking.
We haven't been watching N.
HaveVoubeen looking for us?- Ves,I have.
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Použiti

Predprítomný cas prubehový vyjadruje dej, který v minulosti zacal a trvá až do prítomnosti.
since uvádí dobu zacátku deje, for casovéobdobí, po které už dej trvá.

Tomhas been sitting here since nine o'dock.

~ . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . Jr ~om sat down. now

Tomhas been sitting Gem is sittiRg) here since 9 o'dock. Tomtady sedí (už)od 9 hodin.
We've beenwaiting ('AlI! J~I!"'JitiRg) for an hOUf. Cekámeuž hodinu.
I'vebeen living and working (llive aRE!' erll) here since 1995.Bydlíma pracujitadyod roku1995.
15she ill? She has been eating (~I:1Q iE:QJtiRg) 50 little recently. ...Poslednídobou tak málo jí.

Na rozdílod ceštiny nemužebýt sloveso v prítomném case (vizlekce 9).

Rozdilv použivániprubehovéhoa prostého tvarupredpritomnéhocasu
Unekterýchsloves(napr.live, work) je možno použít oba tvary bezrozdílu.
I have been living here for a long time. / I have lived here for a long time. Bydlím tady už dlouho.
Ed has been working for IBM since 1999. / Edhasworked for IBMsince1999. Edpracujeu IBMod roku1999.

Prubehový tvar netvorí slovesavyjadrující stav (know, have atd. - viz lekce 4 a 9).
11:13vQeeeRIm9wiRgJ3Retfar 19 '{eaFS.I have known Janet for 10years. Známjanet (už) 10 let.
Il9a"e l3eeA 19aviAgtl=lis(elEl far a ',:eell. I havehadthis coIdfor aweek.jsem už týdennachlazen.

Prubehový tvar není možný, pokud je s always spojena výpoved o celém období až do této chvíle.
I've 31wayseeeRe!FiviRg 3 FeFe!. I've always driven a Ford. Vždyckyjsem jezdil fordem.

Zapamatuj si
. Predprítomný cas prubehový, nikoli prítomný cas: jestliže neco dosud trvá
. since + doba zacátku deje, for + doba trvání
. slovesavyjadrujícístava always(= celádobaaždosud)- prostý tvar (nikoli prubehový tvar)

predprítomného casu
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